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Protokół nr XXXV 
z obrad XXXV sesji Rady Gminy, która odbyła się 29 kwietnia 2013 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

 

Na ustawowy skład rady w sesji  uczestniczyło 14 radnych Rady Gminy Pabianice. 
Nieobecny był radny K. Gąsiorek. Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do 
niniejszego protokołu. W obradach uczestniczyli również: Wójt Gminy Pabianice, 
W-ce Wójt Gminy R. Figiel, Skarbnik Gminy Pabianice M. Nowicka, radca prawny 
A. Jankowski, kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek, kierownik ref. Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Gruntami K. Denuszek oraz sołtysi obecni zgodnie z listą 
obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu. 

Posiedzeniu Rady przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice A. Jaksa. 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXXV sesji, powitał przybyłych 
i stwierdził quorum, co stanowi prawomocność Rady do podejmowania uchwał. 

 

Ad. pkt 2 

Protokół z obrad XXXIII i XXXIV sesji Rady Gminy Pabianice został przyjęty 
w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdym z nich, jednomyślnie wraz 
z uwagą poczynioną przez radnego Ł Drewniaka do protokołu z XXXIII sesji Rady 
Gminy, co stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 3 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad i oddał głos Wójtowi. 

Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 3 projektów uchwał, tj.: 

− w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013r., co stanowi zał. nr 4; 

− w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Pabianickiego, co stanowi zał. nr 5; 
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− w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Pabianickiego, co stanowi zał. nr 6. 

W braku dalszych uwag Przewodniczący przeszedł do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad powyższych uchwał. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy Pabianice na 2013r. radni opowiedzieli się w głosowaniu 
jednomyślnie. Projekt uzyskał nr roboczy XXXV/Ł/2013. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego radni 
opowiedzieli się w głosowaniu jednomyślnie. Projekt uzyskał nr roboczy 
XXXV/M/2013. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego radni 
opowiedzieli się w głosowaniu jednomyślnie. Projekt uzyskał nr roboczy 
XXXV/N/2013. 

Dalszych uwag nie było. Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu 
jednomyślnie i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXV sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XXXIII i XXXIV sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
4. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 
5. Informacja przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 
6. Omówienie możliwości wykorzystania odwiertu w Jadwininie dla realizacji 

inwestycji na terenie Gminy. 
7. Stan realizacji dochodów gminy za I kwartał 2013 r. 
8. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Pabianice. 
9. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych – Uchwała 
Nr XXXV/A/2013 

b) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013 – Uchwała Nr 
XXXV/B/2013 

c) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013 – Uchwała Nr 
XXXV/C/2013 

d) zmieniająca uchwałę Nr XXVII/231/2012 z dnia 3 grudnia 2012r. 
w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów - Uchwała Nr 
XXXV/D/2013 

e) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/E/2013 

f) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/F/2013 

g) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr 
XXXV/G/2013 

h) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/H/2013 

i) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/I/2013 

j) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/J/2013 

k) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/K/2013 

l) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice -  Uchwała Nr XXXV/L/2013 

m) w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013r. - Uchwała Nr 
XXXV/Ł/2013 

n) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Pabianickiego - Uchwała Nr XXXV/M/2013 

o) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Pabianickiego - Uchwała Nr XXXV/N/2013 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 
12. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 
13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt 4 

Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja stanowi zał. nr 7 
do protokołu. 

Wójt poinformował ponadto, że 30 kwietnia br. w Dłutowie odbędzie się sesja 
Rady Gminy. Z tego względu prosił o wypracowanie stanowiska w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Dłutów. 

Przewodniczący A. Jaksa zapytał, w związku z przedstawioną wcześniej informacją, 
czy w związku z przeprowadzoną kontrolą w schronisku dla zwierząt 
zweryfikowano obecność psów, za które gmina ponosi opłaty.  
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Kierownik K. Denuszek poinformował, że sprawdzono 55 kart zwierząt, z czego 3 
zwierzęta sprawdzono wyrywkowo. Ich karty zgadzały się z wszczepionymi 
czipami. Kierownik dodał, że kontrola była przeprowadzana także przez NIK. 
Stwierdzono, że wszystko odbywa się tam zgodnie z prawem i wymaganiami 
weterynaryjnymi. 

Dalszych uwag nie było.  

 

Ad. pkt 5.  

Przewodniczący Komisji kolejno przedkładali informację o pracy Komisji, którym 
przewodniczą. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 
poinformował, że Komisja między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym 
zajmowała się następującymi tematami: 

Sprawami  różne oraz omówieniem  materiałów na sesję. 

Komisja nie wypracowała żadnych wniosków. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński 
poinformował, że Komisja między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym 
zajmowała się następującymi tematami: 

1. Analizą działań Gminy Pabianice w zakresie możliwości wykorzystania 
odwiertu w Jadwininie. 

2. Omówieniem materiałów na sesję. 
3. Sprawami  różnymi. 

Przewodniczący Komisji poinformował ponadto, że radni odwiedzili Termy 
Uniejów, gdzie odbyło się spotkanie z władzami gminy. 

Komisja wypracowała wniosek o przejęcie odwiertu w Jadwininie przez Gminę 
Pabianice. Za przyjęciem wniosku, w obecności 6 radnych, opowiedziało się 
w głosowaniu imiennym 4 radnych, 2 było przeciw. Ponadto komisja 
wnioskowała o przedłużenie terminu na udzielenie ostatecznej decyzji PGE 
Bełchatów w sprawie przejęcia odwiertu w Jadwininie oraz uzyskanie opinii 
geologa w sprawie możliwości wykorzystania odwiertu. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że 
Komisja między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym zajmowała się 
następującymi tematami: 

1. Dochodami gminy w I kwartale 2013r. w porównaniu do I kwartału 2012 r. 
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2. Transportem zbiorowym na terenie Gminy Pabianice – analizą 
funkcjonowania. 

3. Sprawami różne. 

Komisja wypracowała dwa wnioski: 

1. Przeprowadzić rozmowy z przewoźnikiem wykonującym przewóz osób na 
linii busowej nr 2, Rydzyny-Pabianice w zakresie zmiany trasy, tj. przez 
Hermanów. 

2. Zlikwidować linię busową nr 1, Pabianice-Janowice oraz podjąć rozmowy 
z przewoźnikiem w zakresie zmiany trasy obok ośrodka zdrowia 
w Petrykozach. 

Na wniosek Komisji Wójt zobowiązał się do zlecenia wykonania opinii 
geologicznej w kwestii odwiertu w Jadwininie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja 
między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym zajmowała się następującym 
tematem: wizytacja opieki świetlicowej w szkołach oraz celowość utrzymania 
godzin opiekuńczych. 

Komisja wypracowała dwa wnioski: 

1. Zobowiązanie dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Piątkowisku do 
wprowadzenia rozwiązania, którego celem miałaby być ewidencja 
uczęszczania na zajęcia świetlicowe także innych dzieci niż zgłoszonych przez 
rodziców. 

2. Wyjaśnienie, czy w każdej szkole dzieci wpisane są do dziennika 
świetlicowego wyłącznie na podstawie deklaracji złożonej przez rodzica, czy 
też wpisywane są wszystkie dzieci. 

 

Ad. pkt 6 

W kwestii możliwości wykorzystania odwiertu w Jadwininie Przewodniczący Rady 
Gminy poinformował o stanowisku, które zostało przedstawione przez Wójta. 
Stanowisko to stanowi zał. nr 8 do protokołu. A następnie rozpoczął dyskusję.  

W pierwszej kolejności głos zabrał kierownik K. Denuszek, który poinformował, że 
w dniu dzisiejszym, tj. 29.04.2013r., podpisana zostało zlecenie na wykonanie 
koreferatu do dokumentacji w posiadaniu, której jest PGE Bełchatów, pod kątem 
możliwości wykorzystania zasobów odwiertu. 
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W związku z tą informacją Przewodniczący stwierdził, że działanie podjęte przez 
gminę jest zgodne z wnioskami Komisji, które zajmowały się tematem odwiertu 
w Jadwininie, czyli wnioskiem o prolongatę terminu na podjęcie ostatecznej 
decyzji w kwestii przejęcia odwiertu do momentu zapoznania się z opinią 
właściwego eksperta w tej sprawie. 

Z tego powodu radny A. Skawiński stwierdził, że w obecnej chwili dalsza dyskusja 
w tej materii byłaby bezprzedmiotowa. Należy bowiem rzetelnie podejść do 
tematu i zapoznać się z opinią eksperta, ponieważ Wójt przedstawił jedno 
stanowisko. Inne natomiast zajęło PGE, które informowało o tym, że odwiert jest 
bardzo atrakcyjny dla dalszego wykorzystania w celach grzewczych, pitnych 
i rekreacyjnych. 

Podobnego zdania był radny M. Gryska. Radny uważał, że odwiertu gmina nie 
powinna przejmować, ponieważ nie powinna być inwestorem. Mimo to warto 
dowiedzieć się jakie możliwości daje odwiert. Radny zauważył ponadto, że warto 
byłoby rozpowszechnić informację o tym, że taki otwór na terenie gminy się 
znajduje. 

Również radny P. Kociołek zabrał głos. Stwierdził, że należałoby po uzyskaniu 
opinii geologa uzyskać opinię właściwego eksperta w sprawie sposobu 
wykorzystania zasobów odwiertu. 

Radny A. Skawiński ponownie podkreślił, odwołując się do wypowiedzi radnego 
M. Gryski, jak ważne jest by gmina była właścicielem odwiertu. Dopóki tak się nie 
stanie trudno będzie prowadzić jakiekolwiek rozmowy z inwestorami. 

Innego zdania był radny H. Szafrański, który wyraził opinię, iż należy być 
ostrożnym w tej sprawie, ponieważ gdyby inwestycja ta była faktycznie tak 
atrakcyjna, to PGE samo powinno inwestować w otwór. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Gminy zaproponował 
przyjęcie stanowiska Rady Gminy zobowiązującego Wójta do wystąpienia do PGE 
o prolongatę terminu na podjęcie ostatecznej decyzji w sprawie przejęcia odwiertu 
oraz  wystąpienie o opinię hydrogeologa oraz geologa w sprawie. Przewodniczący 
poprosił ponadto o niezwłoczne przedstawienie opinii, gdy taka już zostanie 
wydana. 

Radny A. Skawiński poprosił o rozszerzenie tego wniosku o wniosek radnego 
P. Kociołka. 

Przewodniczący odpowiedział, że trudno byłoby się spodziewać opinii kolejnego 
eksperta bez  posiadania opinii geologa.  
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Dalszych uwag nie było. Przewodniczący przeszedł do głosowania nad 
zaproponowanym stanowiskiem Rady w sprawie odwiertu. Radni przyjęli je 
jednomyślnie. 

 

Ad. pkt 7 

Skarbnik Gminy Pabianice przedstawiła sprawozdanie z wykonania dochodów 
Gminy Pabianice za I kwartał 2012r. i I kwartał 2013r., co stanowi zał. nr 9. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja Gospodarczo-Finansowa przyjęła do 
wiadomości przedstawioną informację. Stwierdził, że poziom wykonania dochodów 
jest wysoki w porównaniu z wieloma innymi gminami. Zauważył, że pewne uwagi 
można by mieć jedynie do kwestii ściągalności opłat za wodę i kanalizację. 

Skarbnik odpowiedziała, że w okresie letnim pobór wody jest większy i dopiero 
wtedy wpłaty do budżetu są większe. Jeśli chodzi o kanalizację, to trzeba poczekać 
na informację o tym ile osób przyłączy się do kanalizacji. 

Radny A. Skawiński odnosząc się do kary w wysokości ponad 300 tys. zł, o której 
informowała Skarbnik Gminy, pytał o kary za drzewa i na jakim etapie znajduje się 
postępowanie w tej sprawie. 

Mecenas odpowiedział, że w sprawach tych decyzji, które były uchylone do 
ponownego rozpatrzenia toczą się postępowania. Uzupełniany był materiał 
dowodowy. Mecenas poinformował, że wraz z inspektorem A. Dudziakiem składali 
już w tej sprawie wyjaśnienia. Takie wyjaśnienia będą jeszcze składane przed 
wydaniem ostatecznej decyzji.  

Radny A. Skawiński: kiedy te postępowania mogą się zakończyć. 

Mecenas A. Jankowski: myślę, że Starostwo powiatowe wyda już decyzje na 
przełomie maja i czerwca. 

Dalszych pytań nie było. 

 

Ad. pkt 8 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek przedstawiła 
ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Pabianice, co stanowi zał. 
nr 10 do protokołu. 
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Do przedstawionej oceny pytanie zadał radny A. Skawiński. Zastanawiał się, czy 
umieszczając osobę w domu pomocy społecznej, nie można uzyskać środków na tą 
opiekę od rodziny bądź samej osoby. 

Kierownik M. Mielczarek odpowiedział, że 70% opłat pokrywa osoba, która 
przebywa w domu pomocy społecznej. Pozostała część pokrywana jest przez 
rodzinę, w przypadku, gdy dochód rodziny przekracza 300% kryterium 
dochodowego, które wynosi 452 zł. Kierownik dodała, że na 4 osoby umieszczone w 
DPS – 3 osoby są samotne, 1  ma rodzinę, która pokrywa koszty pobytu. Kierownik 
zauważyła jeszcze, że przepisy dotyczące umieszczania osób w domach pomocy 
społecznej są niedoskonałe i bardzo niekorzystne z punktu widzenia interesu 
samorządu terytorialnego. 

Przewodniczący podsumował wypowiedź kierownik M. Mielczarek stwierdzając, że 
może dobrym pomysłem byłoby wystąpienie do Ministerstwa ze stanowiskiem 
w sprawie zmiany przepisów w tej materii. 

 

Ad. pkt 9 

Złożona została jedna interpelacja przez radną J. Szafran dotyczącą wykonania 
nakładki asfaltowej na drodze wzdłuż lasu w obrębie miejscowości Hermanów 
i Terenin. 

Złożono również następujące wnioski w formie pisemnej: 

1. poinformowanie radnej Z. Kasperskiej w sprawie etapu prac związanych z 
koncepcją rozbudowy sali gimnastycznej w gimnazjum w Piątkowisku, 
zagospodarowania działki w Kudrowicach zakupionej dla gimnazjum oraz 
kosztów budowy sali. Radna wnioskowała ponadto o odstąpienie od budowy 
hali, jeżeli koszt budowy wynosiłby 11 mln zł, a kwotę tę przeznaczyć na 
modernizację szkół w Petrykozach, Piątkowisku i Żytowicach.  

2. o jak najszybsze uzupełnienie ubytków w nawierzchni dróg po okresie 
zimowym na terenie Górki Pabianickiej. Wniosek został złożony przez radnego 
Ł. Drewniaka. 

W formie ustnej złożono wnioski: 

1. utwardzenie terenów przyległych do skrzyżowania drogi krajowej 71 i drogi 
gminnej na Osiedle Petrykozy. Wniosek ten złożył radny M. Gryska. 

2. o udrożnienie rowu przydrożnego na drodze gminnej łączącej Pawlikowice 
z Tereninem oraz o wystąpienie do starostwa powiatowego o załatanie dziur 
powstałych na drodze powiatowej w Pawlikowicach i naprawienie przepustu 
na drodze powiatowej w Pawlikowicach na wysokości posesji nr 70. 
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Z prośbą o połatanie drogi Kudrowice – Petrykozy - Szynkielew wystąpiła jeszcze 
radna M. Lubowicka. 

Więcej interpelacji, wniosków i zapytań radnych nie było. 

 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Rady przedstawiał kolejno projekty uchwał. 

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie Gminnej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych, głos zabrał Przewodniczący Komisji Samorządowo 
Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak, który poinformował, że Komisja, której 
przewodniczy i w  której  kompetencji leżą sprawy opieki społecznej  zaopiniowała 
Strategię pozytywnie. 

Więcej głosów nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady poddał Uchwałę Nr XXXV/278/2013 w sprawie Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych do głosowania,  w wyniku 
którego za uchwałą Rada opowiedziała się w głosowaniu jednogłośnie. Uchwała 
stanowi zał. nr 11 do protokołu . 

Po przedstawieniu projektu uchwały o numerze roboczym XXXV/B/2013 w sprawie 
zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013 r., w którym między innymi 
planowane są środki na nagrody jubileuszowe dla pracowników ośrodka zdrowia 
radny A. Skawiński przypomniał, że zwrócił się do Wójta Gminy na posiedzeniu 
Komisji przed sesją aby pozyskał  informację od kierownika Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej dlaczego w budżecie gminy na dany rok nie zostały 
przewidziane środki na nagrody jubileuszowe.  

Wójt odpowiedział, że uzyskał informację od kierownika, iż pracownicy 
kompletowali dokumenty dlatego wcześniej środki nie były przewidziane.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Uchwała Nr XXXV/279/2013 w powyższej sprawie została podjęta w głosowania 10 
głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się i stanowi zał. nr 12 do protokołu . 

Po przedstawieniu projektu uchwały o numerze roboczym XXXV/C/2013 w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2013 r.  radna Z. Kasperska powtórzyła pytanie, które 
zadała już na posiedzeniu Komisji przed sesją : czy we wszystkich jednostkach na 
terenie gminy są etaty konserwatorów – mechaników natomiast radny 
A. Skawiński powtórzył pytanie dot. również  ilości etatów konserwatorów – 
mechaników a także w kwestii dofinansowania zakupu  toru przeszkód dla OSP 
Kudrowice.  



 

10 

 

Wójt odpowiedział, że zawarte są umowy na konserwatorów – mechaników we 
wszystkich jednostkach OSP na terenie gminy oprócz jednostki Gorzew i Konin. Są 
to cząstkowe umowy opiewające na kwotę od 300 do 500 zł. brutto. Na terenie 
gminy jest 5 jednostek w krajowym systemie ratownictwa pożarowego. Skarbnik 
gminy w uzupełnieniu poinformowała, że na ten cel mamy w budżecie gminy 
zaplanowaną kwotę około 80 tys. zł.  

W-ce Wójt Gminy R. Figiel udzieli odpowiedzi na temat toru przeszkód. 
Poinformował: jest to specjalny zestaw przyrządów, który pokonują zawodnicy. Na 
terenie gminy działa 7 drużyn pożarniczych, każda drużyna może korzystać z tego 
toru. Od 2000 roku drużyny pożarnicze zajmują czołowe miejsca w zawodach 
pożarniczych, szczególnie drużyna dziewczęca z OSP Kudrowice. Wielokrotnie 
Prezes Powiatowy OSP zwracał się z prośbą o dofinansowanie zakupu takiego toru, 
który mógłby służyć drużynom w jednostkach OSP w gminie Pabianice.  

Tor jest przenośny. Może być zmontowany w razie potrzeby w każdym innym 
miejscu. W-ce Wójt szczegółowo przedstawił opis toru  przeszkód.  

Więcej pytań do powyższej uchwały nie zgłoszono.  

Uchwała Nr XXXV/280/2013 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice w 
powyższej sprawie została podjęta w głosowaniu 10 głosami za, przy 4 głosach 
wstrzymujących się i   stanowi zał. nr 13  do protokołu.  

Uchwała Nr XXXV/281/2013 zmieniająca uchwałę Nr XXVII/231/2012 z dnia 3 
grudnia 2012 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów. W uchwale wprowadza się zmiany z uwagi na 
fakt, że pozostałe uchwały dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi 
zostały podjęte na sesji Rady Gminy Pabianice dnia 25 marca 2013 r. i koniecznym 
stało się dostosowanie zapisów zmienionej uchwały do nowych regulacji tak by 
wszystkie uchwały podjęte w tym zakresie były spójne. 

Nie wniesiono pytań  do powyższej  uchwały. Została ona podjęta w głosowaniu 
13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się i stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Kolejnymi przedstawianymi  projektami  uchwał o numerach roboczych od Nr 
XXXV/E/2013 do Nr XXXV/L/2013 były projekty uchwał dotyczące spraw 
przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pabianice z wyłączeniem projektu uchwały o numerze roboczym 
XXXV/G/2013, który dotyczy przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice. Projekty uchwał 
były zdjęte z porządku obrad poprzedniej sesji w  związku z tym, iż nie posiadały 
wymaganych analiz.  
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Obecnie zostały przeprowadzone analizy dotyczące zasadności przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pabianice dla danej zmiany.  

Projekty uchwał w powyższych sprawach  wraz z uzasadnieniami, załącznikami 
graficznymi oraz treścią analizy do każdej z uchwały stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu.  

Po przedłożenie projektu uchwały o numerze roboczym XXXV/E/2013 w sprawie 
przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice 
radny zapytał, czy teren obejmujący zmianę sięga do linii wysokiego napięcia. 

W-ce wójt odpowiedział, że jest to cały tereny sięgający do gazociągu.  

Uchwała Nr XXXV/282/2013 w powyższej sprawie została podjęta w głosowaniu 
przy 14 obecnych radnych – jednogłośnie i stanowi zał. nr 15 do protokołu 

Do Uchwały Nr XXXV/283/2013 w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice nie wniesiono pytań – 
została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących i stanowi zał. nr 16 do protokołu 

Do Uchwały Nr XXXV/284/2013 w sprawie przystąpienia do zmiany studium  
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice nie wniesiono pytań – została 
podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących i stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Do Uchwały Nr XXXV/285/2013 w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice nie wniesiono pytań – 
została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących i stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Do Uchwały Nr XXXV/286/2013 w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice nie wniesiono pytań – 
została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących i stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

Do projektu uchwały o numerze roboczym XXXV/J/2013 w sprawie przystąpienia 
do zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice 
nie wniesiono pytań po poddaniu do głosowania za opowiedziało się 7 radnych, 
przeciw było 7 radnych. W wyniku takiego głosowania uchwała nie została 
podjęta. Projekt tej uchwały stanowi zał. nr 19 Do protokołu.  

Po przedstawieniu przez Przewodniczącego Rady projektu uchwały o numerze 
roboczym XXXV/K/2013 w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice głos zabrał radny Ł. Drewniak 
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i zapytał czy teren obejmujący zmianę sięga  do aż do obwodnicy, czy też 
pozostają jakieś działki nie objęte zmianą. Powinno się objąć cały teren do zmian, 
nie wykonywać zmian wybiórczo.  

Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie umie odpowiedzieć na to pytanie, wcześniej 
na Komisjach Rady były projekty uchwał  przedkładane, nie zadano takiego 
pytania, powiedział też, że nie może pozyskać odpowiedzi w tej chwili z uwagi na 
nieobecność inspektora przygotowującego te projekty uchwał.  

Radny A. Skawiński powiedział, że radni nie zawsze są w stanie dokładnie 
zapoznać  się ze wszystkimi materiałami, ponieważ zapoznają się z nimi dopiero na 
Komisjach Rady. Logiczny sposób działania byłby taki, aby dla całego obszaru 
ustalić zmianę, czyli w tym przypadku do obwodnicy. 

Radny Ł. Drewniak wnioskował aby  odłożyć projekt tej uchwały do następnej 
sesji Rady z uwagi na brak wiedzy czy cały obszar o który pyta objęty jest zmianą 
czy nie.  

Poparł go radny A. Skawiński stwierdzając, że 1 miesiąc do następnej sesji nie 
zmieni sytuacji w tym zakresie.  

Za przyjęciem wniosku radnego Ł. Drewniaka w sprawie zdjęcia z porządku obrad 
projektu uchwały o numerze roboczym XXXV/K/2013 sprawie przystąpienia do 
zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice. (dot. 
terenu obejmującego nieruchomości o numerach ewidencyjnych 328/7, 331/1 oraz 
części nieruchomości o numerach Ew. 329/9, 330/2, 335/5 w obrębie wsi Szynkielew) 
Rada opowiedziała się w głosowaniu jednogłośnym. 

Projekt uchwały o powyższym numerze stanowi zał. nr 20 do protokołu  

Po przedstawieniu projektu uchwały o numerze roboczym  XXXV/L/2013 w sprawie 
przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pabianice. (dot. terenu obejmującego nieruchomości o numerze 
ewidencyjnym 287 w obrębie Konin, a przeznaczonego pod zabudowę 
mieszkaniową), Wójt Gminy zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
powyższego projektu uchwały. Poinformował, że po posiedzeniu Komisji Ochrony 
Środowiska mającej miejsce przed obecną sesją, na którym radny Ł. Drewniak 
zwracał uwagę, aby objąć zmianą cały obszar przyległy rozmawiał z inspektorem 
A. Krepskim i po rozmowie  zadecydowano, iż ponownie rozpatrzy się ten projekt 
uchwały,  a Wójt poda wniosek o zdjęcie go z porządku obrad sesji.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że teren  który proponuje się  objęciem  
zmianą jest dużym obszarem. Należy wziąć pod uwagę to, czy będziemy w stanie 
wskazać środki na prace związane z tak dużą  zmianą. Przewodniczący poddał po 
rozwagę nie zdejmowanie tego projektu uchwały z porządku obrad a przyjęcie go, 
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co dałoby nam wytyczne  na przyszłość co do  przyjmowania zmian w kwestii  
małych obszarów.  

O zdanie w powyższej sprawie zwrócono się do mecenasa, który odpowiedział, że 
przepisy prawa dopuszczają możliwości wprowadzania mniejszych zmian do planu. 
Zakres zmiany określa załącznik graficzny. 

Radny A. Skawiński przypomniał, że oczekuje odpowiedzi na pytanie, które zadał 
na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju dnia 25.04.br. na temat, czy 
są możliwości prawne ku temu aby osoby, które występują o dokonanie zmian 
w planach miejscowych zagospodarowania gminy partycypowali w kosztach 
związanych z wprowadzaniem tych zmian.  

Radny Ł. Drewniak zaapelował, aby nie wprowadzać  jak wyraził bałaganu w 
układzie architektonicznym gminy i zwrócił uwagę na to, że Wójt Gminy zgłosił 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o numerze roboczym 
XXXV/L/2013  w sprawie  przystąpienia do zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice, prosił o poddanie tego 
wniosku do głosowania.  

Przewodniczący Rady poddał wniosek Wójta Gminy o zdjęcie z porządku obrad  
projektu uchwały o numerze roboczym XXXV/L/2013 w sprawie przystąpienia do 
zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice w 
wyniku, którego za zdjęciem go z porządku obrad Rada opowiedziała się 11 
głosami. Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty bezwzględna 
większością ustawowego składu Rady Gminy Pabianice. 

Projekt uchwały w powyższej sprawie stanowi zał. nr 21 do protokołu 

Kolejnym  przedstawionym przez Przewodniczącego Rady projektem uchwały był 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice do którego radni 
nie wnieśli pytań. Uchwała Nr XXXV/287/2013 w powyższej sprawie został podjęta 
przez Radę w głosowaniu jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do protokołu  

Po przedstawieniu przez Przewodniczącego Rady projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego  
(dot. dofinansowania własnych zadań inwestycyjnych pod nazwą” budowa 
chodnika przy drodze powiatowej nr 3311E w Pawlikowicach I w kwocie nie 
większej niż 25 tys. zł) radny A. Skawiński przypomniał, że Wójt Gminy na 
posiedzeniu Komisji udzielał informacji, że środki finansowe przeznaczone na 
budowę chodnika w Pawlikowicach i Piątkowisku po 25 tys. na każdą inwestycję 
po 25 tys. zostaną na prośbę powiatu rozdysponowane uchwałami w taki sposób, 
że zapisze się kwotę 50 tys. zł na dofinansowanie budowy chodnika 
w Piątkowisku, natomiast budowę chodnika w Pawlikowicach powiat sfinansuje 
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sam, taki zapis naszych uchwał ma umożliwić nie wprowadzanie zmian w zapisach 
budżetu powiatu.  

Wójt udzielił odpowiedzi, że nie będzie postępował tak jak uprzednio zamierzał 
uczynić na prośbę powiatu, w związku z czym przedkłada projekty uchwał na 
dofinansowanie budowy chodników w miejscowości Piątkowisko i Pawlikowice 
zgodnie z zapisami naszego budżetu gminy.  

Uchwała Nr XXXV/288/2013 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego została podjęta w głosowaniu 
jednogłośnie i stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Uchwała Nr XXXV/289/2013 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego została podjęta w glosowaniu 
jednogłośnie i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt 11 

W punkcie dot. odpowiedzi na interpelacje i wnioski Kierownik ref oświaty, 
kultury i sportu udzielił odpowiedzi na wniosek zgłoszony na poprzedniej sesji dot. 
strony internetowej w Gimnazjum w Piątkowisku. Poinformował, że  strona 
internetowa została utworzona, jej adres: www.gimnazjum-piatkowisko.pl. Jeżeli 
chodzi o dziennik elektroniczny utworzenie jego byłoby rozważane w czasie kiedy 
spłynęłaby prośba ze strony rodziców. Na razie nie ma takiej. Poza tym byłaby to 
sprawa dość kosztowna dla szkoły, nie ma też we wszystkich pracowniach dostępu 
do komputera dla nauczycieli. Musimy poczekać jeszcze na rozwój technologii, 
nabór sprzętu i decyzji rodziców. 

Wójt Gminy zabrał głos w sprawie konkursu ofert na punkt apteczny w ośrodku 
zdrowia w Pawlikowicach i poinformował, że Zarządzeniem Wójta Gminy powołał 
Komisję do spraw otwarcia ofert i rozstrzygnięcia konkursu na prowadzenie punktu 
aptecznego w ośrodku zdrowia w Pawlikowicach. W skład Komisji powołani 
zostali; Kierownik Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka 
Zdrowia w Petrykozach, W-ce Wójt Gminy R. Figiel, Kierownik M. Wieczorek.  

Zgłoszoną sprawę wycięcia drzew w rowie w Piątkowisku przy posesji nr 137 Wójt 
poinformował, że przekazał wg kompetencji do Starostwa Powiatowego.  

 

Ad. pkt 12 

Radny Ł. Drewniak zwrócił się do Wójta Gminy o przekazanie dokumentów 
będących w posiadaniu Urzędu Gminy, o które prosił Wójta na posiedzeniu 
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Komisji przed sesją dot. szybkiej kolei, a także dokumentów związanych z budową 
hali sportowej w Piątkowisku.  

Wójt odpowiedział, że ma przygotowane dokumenty dot. szybkiej kolei, przekaże je 
radnemu, natomiast o zebranie wszystkich dokumentów związanych z budową hali 
sportowej zwrócił się do pracownika Urzędu. Jeżeli  zostaną one już  przygotowane 
powiadomi radnego o możliwości ich odebrania. 

Radny A. Skawiński poprosił, aby Wójt zwrócił uwagę Kierownikowi Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej o dokonanie zmiany informacji na stronie internetowej 
zakładu w kwestii dot. punktu aptecznego. Obecnie figuruje jeszcze informacja, że 
punkt apteczny istnieje w ośrodku na ul. Jutrzkowickiej.  

Poza tym radny A. Skawiński ponowił prośbę w temacie pozyskania informacji dot.  
ogłoszenia konkursu na prowadzenie punktu aptecznego w ośrodku zdrowia 
w Pawlikowicach; co stanowi o wyłonieniu oferenta, dlaczego oferty należy 
składać do godz. 14,00 dnia 30.04. br.  a rozstrzygnięcie ma odbyć się dopiero 
8.05.br. Dlaczego brak jest podania godziny otwarcia ofert.  

Zapytał też dlaczego nie pomyślano o założeniu odrębnego licznika na wodę 
i energię dla punktu aptecznego w tym ośrodku skoro od początku wiadomym 
było że planuje się taki.  Co rozumie się przez zapis w ogłoszeniu konkursowym  
dot. kwestii: „uatrakcyjniania punktu aptecznego”. 

Sporządzenie takiej oferty konkursu nie świadczy dobrze o pracy urzędu. Radny 
powiedział, że jego zdaniem w taki sposób przygotowane  ogłoszenie konkursu 
ofert nadaje się tylko do unieważnienia. 

Mecenas A. Jankowski zabierając głos odpowiedział, że konkurs ofert to nie jest 
przetarg, kryterium konkursu ofert będzie niewątpliwie najwyższa cena.  

Przewodniczący Rady zapytał Wójta, czy w świetle tego co powiedział radny, 
przede wszystkim braku w ofercie określenia jasnych kryteriów - konkurs ofert 
będzie dalej kontynuowany?  

Wójt odpowiedział, że w związku z powyższym postara się konkurs odwołać 
i dokonać  ponownego jego ogłoszenia. 

Radny A. Skawiński zwrócił też uwagę na to, aby  ustalić godziny pracy punktu 
aptecznych w ośrodkach po obu stronach gminy takie w jakich czynne są  ośrodki  
zdrowia.  

Radna A. Marciniak zwróciła się z prośbą do Wójta o pomoc w zaprowadzeniu 
porządku w Piątkowisku w parku (teren gdzie usytuowany jest budynek 
„pałacyk”). 
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Przewodniczący Rady poinformował, że wiadomym jest, że do hipoteki wpisany 
jest właściciel, który nie zamieszkuje na terenie naszego kraju, nie wiadomo jest, 
czy żyje. Najwłaściwszym byłoby aby to mieszkańcy założyli sprawę o zasiedzenie, 
gmina zgodnie z prawem nie może tego uczynić.  

Radny P. Kociołek zgłosił problem jakim jest grasująca sfora psów po wschodniej 
stronie Bychlewa.  

Radny Ł. Drewniak zapytał, czy i kiedy będzie na terenie gminy organizowana 
zbiórka odpadów wielkogabarytowych.  

Sołtys Gorzewa poprosiła o ujęcie mieszkańców wsi, Okołowice w zbiórce 
odpadów wielkogabarytowych.  

Sołtys wsi Terenin A. Baran podziękował wszystkim tym którzy przyczynili się do 
pomocy pogorzelcom w Tereninie. 

Poinformował też na jakim etapie w chwili obecnej znajdują się prace związane 
z odbudową domu dla tych ludzi. Wykonany jest już strop, wiązanie założone, 
pozostają do zrobienia tynki, na które zabraknie najprawdopodobniej kwota 5 
tys. zł.  

Radna A. Marciniak poinformowała, że 3 tygodnie temu uczestniczyła w Bychlewie 
w sztuce. Była to sztuka jednego aktora pt. „Rozmowa Franciszka z Asyżu 
z Bogiem” . 

Wójt Gminy zapoznał Radę Gminy z odpowiedzią jaką wystosował do 
Przewodniczącego Rady w związku ze zgłoszonym przez Gminę Dłutów żądaniem 
zapłaty odszkodowania w kwocie 285.487,74 zł za nieruchomość w Pawłówku, na 
której znajdował się ośrodek zdrowia.  

Pismo stanowi załącznik do protokołu. Korespondencja pomiędzy Gminą Dłutów 
a Gminą Pabianice oraz kserokopia aktu notarialnego w powyższej sprawie 
stanowią również  załączniki do protokołu. 

Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że sprawa jest otwarta, 
wiadomym jest,  że my   jako Rada musimy zająć stanowisko: możemy zgodzić się 
na żądania, możemy zmniejszyć sumę lub ją zwiększyć, możemy też rozważyć 
polubowne jej  rozstrzygnięcie i zaproponować Gminie Dłutów  to co było 
rozważane na posiedzeniu Komisji Gospodorczo- Finansowej w dniu 26 kwietnia 
br. poprzez wspólną inwestycję , która służyłaby zarówno mieszkańcom Gminy 
Dłutów jak i Pabianice. 

Głos zabrał radny A. Skawiński, który przypomniał kwoty jakie gmina Pabianice 
poniosła w związku z powyższą sprawą: 
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Odszkodowanie jakie Gmina Pabianice otrzymała od Generalnej Dyrekcji Dróg 
i Autostrad za nieruchomość to 1.646.910 zł, koszt budowy nowego ośrodka 
wraz  z zakupem działki to: 1.836.000 zł., remont starego ośrodka zdrowia w 
Pawłówku to kwota 352 000 zł., remont budynku pod na potrzeby zastępczego 
ośrodka zdrowia na ul. Jutrzkowickiej to kwota 38 000 zł. Z powyższego wynika, 
że na chwilę obecną jesteśmy stratni 500 000 zł. Radny powiedział, że jest dla 
niego niezrozumiałe czym mielibyśmy się z Gminą Dłutów dzielić. Poza tym radny 
powiedział, że mieszkańcy Gminy Dłutów mają możliwość korzystania z tego 
ośrodka, korzystają z transportu linii busa, linii 265, dzieci uczęszczają do szkoły 
w Pawlikowicach a Dłutów nie partycypuje w jakikolwiek sposób w tych 
kosztach. Zdaniem radnego nie ma podstaw prawnych do wypłaty odszkodowania. 
Zapytał co w przypadku kiedy doszłoby do procesu sądowego w kwestii wypłaty 
odszkodowania.  

Mamy na tyle dużo potrzeb na swoim terenie, które musimy realizować 
i najwyższy czas, ażeby jak powiedział radny „przestać być dobrym wujem” . 

Jeżeli jednak chcielibyśmy pójść w stronę ugody z Gminą Dłutów to można byłoby 
ewentualnie zaproponować wykonanie chodnika przy drodze powiatowej od 
Dąbrowy w kierunku do szkoły w Pawlikowicach.  

Radny jest przeciwny przekazywaniu środków finansowych Gminie Dłutów, 
ponieważ po prostu nie należą się one.  

Radny H. Szafrański zabierając głos przypomniał, że Komisja Gospodarczo-
Finasowa na posiedzeniu przed sesją podejmując ten temat rozważała 
zaproponowanie środków dla Gminy Dłutów na wykonanie chodnika od 
krańcówki autobusu linii 265 do kościoła w Pawlikowicach.  

Wójt Gminy zabierając głos do wypowiedzi radnego A. Skawiński w sprawie 
poniesionych kosztów na ośrodek zdrowia powiedział, że my ponieśliśmy koszty 
1 800 000 zł na ośrodek zdrowia, a otrzymaliśmy 1 600 000 zł odszkodowania 
od Generalnej Dyrekcji Dróg, także jesteśmy stratni 200 tys. a nie 500 000 tys. tak 
jak powiedział radny.  

Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że przekazanie ośrodka zdrowia 
Gminie Pabianice przez Gminę Dłutów nie nastąpiło za tej kadencji Rady. 
Wiadomym jest, że obowiązują stosunki dobro sąsiedzie i pewne niespisane 
zobowiązania. Dlatego też pracując na posiedzeniu Komisji Gospodarczo - 
Finansowej  w dniu 25.04.br podjęto, aby zaproponować Gminie Dłutów wsparcie 
w ramach tego odszkodowania na wykonanie inwestycji wspólnie z powiatem 
polegającej na budowie chodnika na odcinku od drogi wojewódzkiej w Pawłówku 
w kierunku do kościoła w Pawlikowicach. 
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Byłoby to część kwoty jaką żąda Dłutów około 1/3 kwoty kosztów tej inwestycji. 
W przypadku kiedy Gmina Dłutów nie zgodziłaby się na to i pozwała nas do sądu 
– prawdopodobieństwo wygrania sprawy przez nas jest duże – powiedział 
Przewodniczący Rady.  

W-ce Wójt R. Figiel zabierając głos w sprawie starego ośrodka zdrowia 
w Pawłówku przypomniał, że wcześniej jeszcze przed przekazaniem tego ośrodka 
przez Gminę Dłutów były naciski ze strony społeczeństwa co do kupna tego 
ośrodka. 

Poza tym W–ce  Wójt powiedział, że owszem mieszkańcy gminy Dłutów korzystają 
z ośrodka nowo wybudowanego, dzieci korzystają ze  szkoły w Pawlikowicach, ale 
musimy też zdać sobie sprawę, że są pewne środki stałe utrzymania tych placówek.  

Radny H. Szafrański poparł wypowiedź W-ce Wójta.  

Radny A. Skawiński powiedział, że radni muszą zdawać sobie sprawę z tego, że są 
to środki podatników, które powinny być szanowane i z rozwagą wydatkowane.  

Głos zabrał radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski, który wyraził, że pismo, 
które na początku dyskusji zostało przedstawione Wójt przygotował 
w porozumieniu z Wójtem Gminy. Z pisma wynika, ze Gmina Dłutów aktem 
notarialnym – umową darowizny  przekazała nieruchomość na której znajdował się 
ośrodek zdrowia. W akcie zawarty był zapis zgodnie z którym w przypadku 
zaprzestania prowadzenia na przedmiotowej działce publicznego zakładu 
podstawowej opieki zdrowotnej Gmina Pabianice musiałaby zapłacić Gminie  
Dłutów tytułem odszkodowania ustaloną kwotę. Został zawarty też zapis 
zabezpieczający Gminę Dłutów w szczególności poprzez poddanie się przez Gminę 
Pabianice rygorowi z art. 777 § 1 pkt. 5 kpc. Akt notarialny Gmina Dłutów mogłaby 
złożyć do sądu ażeby uzyskać tytuł wykonawczy i musiałaby wykazać, że nie 
zostały spełnione zawarte w akcie przesłanki co do których zobowiązana jest 
Gmina Pabianice. Poza tym mecenas poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z 
Wójt Gminy Dłutowa z  Wójtem Gminy Pabianice, na którym Wójt Gminy Dłutów 
poinformowała, że odszkodowanie uzyskane od Gminy Pabianice za nieruchomość 
w Pawłówku chciałaby przeznaczyć na inwestycję budowy drogi w Dąbrowie.  

Radny M. Muszczak przypomniał, że wcześniej przed przekazaniem przez Gminę 
Dłutów nieruchomości wraz z ośrodkiem zdrowia było zagrożenie likwidacji tego 
ośrodka zdrowia.  

Radny P. Kociołek w swojej wypowiedzi podkreślił, że do niego przemawia 
argument koncepcji budowy chodnika przy drodze powiatowej w kierunku do 
kościoła w Pawlikowicach, w związku z czym jest za przekazaniem pewnej kwoty 
w formie odszkodowania dla Gminy Dłutów ze wskazaniem właśnie na ten cel.  
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Natomiast radna Z. Kasperska wyraziła, że jej zdaniem powinniśmy trzymać się 
ściśle działań zgodnych z literą prawa, a dobro sąsiedzkie stosunki to zdaniem jej 
dalsza sprawa.  

Mecenas A. Jankowski poinformował, że w Gminie Dłutów w dniu jutrzejszym 
będzie miała sesja Rady Gminy, na której powinno zostać przedstawione 
stanowisko Rady Gminy Pabianice w tej sprawie. 

Radny A Skawiński proponował by pójść w kierunku przedstawienia propozycji 
budowy chodnika, zauważył też, że nie jest nam wiadoma kwota jaką skłonni 
jesteśmy przeznaczyć na tę inwestycję.  

Radna Z. Kasperska zasugerowała, aby na sesji przedstawić tę koncepcję ale 
powiedzieć też, że nie wypracowaliśmy zdania co do kwoty.  

Wójt Gminy zabierając głos poinformował, że Gmina Dłutów ma wykonaną 
dokumentację na przebudowę drogi przez wieś Dąbrowa. Wójt zwrócił także uwagę 
na to, że społeczeństwo Dłutowa pamięta jakie były rozmowy prowadzone na 
zebraniach w gminie Dłutów, kto w nich uczestniczył z mieszkańców gminy 
Pabianice. Wójt zaapelował, że  wypowiadając  się na forum należy mieć na 
uwadze to co się wcześniej mówiło, aby być wiarygodnym. Powiedział też że ze 
względu na urlop, który rozpoczyna nie będzie mógł uczestniczyć w sesji Rady 
Gminy Dłutów i prosi, ażeby ktoś z Rady Gminy Pabianice w niej uczestniczył. 

Przewodniczący powiedział, że nie widzi ze swojej strony zasadności tłumaczenia 
się w tej sprawie.  

Natomiast radny A. Skawiński odniósł się do wypowiedzi Wójta dot. spotkania 
w gminie Dłutów i powiedział, że uczestniczył w nim i nie przypomina sobie, aby 
w jakikolwiek sposób optował za Gminą Dłutów. Były prowadzone rozmowy na 
temat dowozu uczniów do szkół gdzie był zdania aby Gmina Dłutów 
partycypowała w kosztach dowozu dzieci swojej gminy do szkoły 
w Pawlikowicach.  

Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że z przebiegu dyskusji wynika, iż 
nie ma żadnego radnego, który poparłby wypłacenie odszkodowania Gminie 
Dłutów w kwocie 285.487,74 zł.  

Jeżeli natomiast chodzi o koszty budowy chodnika, co do budowy którego 
skłanialibyśmy się, to jest to proste wyliczenie – powiedział Przewodniczący. 
Długość chodnika to około 1 km, szerokość  2 m. tj. 2 tys. m2 Przeciętny koszt 
budowy chodnika dość wysoki to 200 zł, ponieważ byłaby to inwestycja ciągła 
cena jego budowy powinna być niższa- ok. 150 zł, czyli 300-400 tys. zł. Koszt 
inwestycji podzielony winien być na 3 podmioty: gm. Pabianice, gm. Dłutów 
i powiat.  



 

20 

 

Przewodniczący przypomniał również, że my dostaliśmy działkę wraz z ośrodkiem 
zdrowia od gm. Dłutów, ale obok była też działka dość duża, w której posiadanie 
weszliśmy i która nic nie miała wspólnego z funkcją ochrony zdrowia.  

Po wywłaszczeniu nas przez Generalną Dyrekcję Dróg i Autostrad z działki na 
której zlokalizowany był ośrodek zdrowia wszczęliśmy odwołania, aby 
wywłaszczono nas również z tej działki przyległej co zostało przez GGDDiA 
uczynione. Otrzymaliśmy za tę działkę około 100 tys. zł.  

Przewodniczący powiedział też, że poczynił wiele rozmów z mieszkańcami, 
radnymi, którzy piastowali wówczas tę funkcję (sam nie był wówczas radnym) oraz 
pracownikami Urzędu Gminy i wiadomym jest mu, iż ośrodek zdrowia był 
nabywany w takiej atmosferze, że była ogromna presja ze strony mieszkańców.  

Pierwotna wersja była taka, ażeby ośrodek był zlokalizowany w SP 
w Pawlikowicach, jednak pod wpływem presji mieszkańców doszło do tego, że my 
ten ośrodek od gm. Dłutów nabyliśmy. W efekcie gm. Dłutów podarowała go nam. 
Gdybyśmy go nie nabyli to też wydalibyśmy środki finansowe na budowę lub 
modernizację innego obiektu. Także Gminie Dłutów możemy nic nie zapłacić lub 
szukać rozwiązania kompromisowego i przeznaczając środki na przykład na chodnik 
poprawiamy bezpieczeństwo mieszkańców. 

Radna Z. Kasperska zaproponowała, aby jutro na sesji Rady Gminy Dłutów nie 
przedstawiać naszego stanowiska, a może najpierw zaprosić Wójt Gminy Dłutów 
i przekazać jej nasze zdanie.  

Natomiast radny M. Gryska postawił  wniosek aby  zaproponować Gminie Dłutów 
współfinansowanie budowy chodnika na odcinku od drogi wojewódzkiej 
w Pawłówku wzdłuż drogi powiatowej w kierunku do skrzyżowania przy kościele 
w Pawlikowicach. 

Wniosek Przewodniczący Rady poddał głosowaniu, w wyniku którego za 
wnioskiem Rada opowiedziała się przy obecności 14 radnych jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady zapoznał Radę Gminy z wnioskami, które podjęła 
Komisja Gospodarczo-Finansowa w dniu 26.04.2013 r. informując że podda je do 
głosowania Radzie Gminy aby nadać im szerszą rangę.  

Wnioski przedstawiają się następująco: 

1. Przeprowadzić  rozmowy z przewoźnikiem wykonującym przewóz osób na 
linii busowej nr 2, Rydzyny-Pabianice w zakresie zmiany trasy, tj. przez 
Hermanów. 
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2. Zlikwidować linię  busową  nr 1, Pabianice-Janowice oraz podjąć  rozmowy z 
przewoźnikiem w zakresie zmiany trasy obok ośrodka zdrowia w 
Petrykozach. 

Rada Gminy powyższe wnioski przyjęła w głosowaniu jednomyślnie.  

Więcej spraw nie zgłoszono. 

 

Ad. pkt. 13  

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXV sesji Rady Gminy Pabianice.  

 

Obradom sesji przewodniczył: 
Przewodniczący Rady Gminy  

dr Arkadiusz Jaksa 

 

Protokołowały:  
Urszula Czerwonka  
Andżelika Miszewska  


